
Ingezonden 
Boerderij: in pacht voor het leven! 
Jan Wijers, voormalig Nat.Lab.-er, ex-Boerderij-restaurateur (NLJ 12-03-1999)

'Prachtig, eindelijk weer positieve 
acties', was mijn eerste reactie op 
de lichtelijk ronkende 
aankondiging over de campus op 
het Nat.Lab.-terrein. Wel werden 
veel algemene superlatieven 
gebezigd: 'High Tech Campus a 
competition beater' (Mondial 
2/99) en 'Brainport met 
internationale uitstraling' (Philips 
Magazine, feb. '99); zouden die 
verhalen uit dezelfde 
(bedrij(s)pen komen? Er komen 
acuut herinneringen boven aan 
mijn eerste dagen in Waalre rond 
1965 en ik zie voor mijn 
geestesoog een prachtige maquette in de hal van WB met maar liefst zeven hoogbouwen, ieder 
geflankeerd met meerdere servicegebouwen! 
Schrikken was het wel, toen op de getoonde afbeelding' onze Boerderij' op de noordkant van het 
campus-dambord was verdwenen! 'Hebben we onszelf daarvoor aan het eind van de jaren zeventig te 
barsten gewerkt', dacht ik, 'om (onder beschermheer Eddy de Haan, oud-directeur Research) in onze 
eigen vrije tijd de vervallen en vervuilde boerderij op te knappen tot een echt worm kloppend hart van 
de Sportclub Nat Lab., een 'clubhuis' dat iedereen mag zien?' Eddy kon toentertijd niet uitgepraat 
raken over de fantastische 'team spirit' waarmee in ploegen gewerkt was om de Boerderij te behouden 
voor het lab in het algemeen, de verschillende sportclubafdelingen (voetballers, tafeltennissers, 
trimmers en volleyballers) en de clubjes gepensioneerden. Bij die gelegenheid kwam overigens ook de 
toezegging van de directie:'levenslange pacht voor de Sportclub'! 

Restauratie 
Echt waar, ga maar eens vragen met hoeveel plezier men aan de restauratie heeft meegeholpen: 
Cees,Jef, Ad, Riné, Jan, Wighert, Hans, Teun, Rik enz. Het was zeker hard werken, en bij wijlen was het 
ook vuil werk. Dat gaf echter niet: als het gestelde doel, een eigen thuis voor de sporters onder de 
laboratoriumcollega's, maar realiteit werd. Eén anecdote over die tijd mag wel even! In dezelfde tijd als 
de restauratie waren de jaarlijkse 'functiebeoordelingen', en ik heb zelf meegemaakt dat met grote 
overtuiging een zware muur supersnel werd gesloopt, als middel om enkele frustraties weg te werken 
('vuiltje!'). 
Net als in de 'stad' Eindhoven blijft geen enkel historisch gebouw van enige waarde over op de campus. 
En dat is jammer, want men zou toch wel lessen uit het verleden getrokken kunnen hebben, zou je 
denken. Toegegeven, de markante Boerderij met z'n 'Brabantse uitstraling' breekt dwars door alle 
Amerikaans gestyleerde, haaks op elkaar staande steriele 'lanen'. Maar teken het eens uit, vlak naast de 
'octrooiburcht' aan de vijver: een mooi markant punt in een ook op het sociale aspect gerichte nieuwe 
campusopstelling. 
Misschien een ander idee: probeer Nat.Lab.- directeur Martin Schuurmans en Philips Research- 
directeur Ad Huijser eens als sponsors voor de boerderij te strikken. Dat zou ik, tot slot, de Sport- 
club willen adviseren. 


